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P R O T O K Ó Ł  NR XIV/2019 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 28 listopada  2019r.  w sali  Urzędu Gminy            

 w Kotlinie w godz. od 13.00 do 14.25 

 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

        Otwarcia  XIV sesji Rady Gminy Kotlin dokonał przewodniczący Rady Czesław Moch, 

witając: sekretarza gminy i jednocześnie radnego Powiatu Jarocińskiego Michała Urbaniaka, 

skarbnika gminy Irenę Antczak, radnych Gminy Kotlin i sołtysów. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 14 radnych, co wobec 

ustawowego składu 15 radnych stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Nieobecny na sesji radny Zenon Osicki. 

Listy obecności radnych,  sołtysów i zaproszonych osób stanowią załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

     Do porządku obrad, przedstawionego przez przewodniczącego Rady, nie wprowadzono 

żadnych zmian. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z XII i XIII sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2020 -2022. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

schroniskach osób bezdomnych z terenu Gminy Kotlin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2020 rok.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 

rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2020. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i Rady Sołeckiej w Wyszkach. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2019. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 
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17. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na XII sesji Rady. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie obrad.   

 

 

3. Przyjęcie protokołu z XII i XIII sesji Rady Gminy. 

     Do protokołów z XII i XIII  sesji Rady Gminy wyłożonych do wglądu na posiedzeniu  

wspólnym Komisji Rady w dniu 27 listopada  br.  i przed dzisiejszą sesją  nie wniesiono 

uwag. 

Protokoły przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

    Przewodniczący Rady Czesław Moch poinformował, że nie wpłynęły żadne pisemne 

interpelacje i zapytania radnych. 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym w dniu 30 października br. 

przekazał Wójtowi Gminy wnioski zgłoszone przez radnych na sesji i wspólnym 

posiedzeniu komisji oraz  uchwały podjęte na XII sesji Rady Gminy.  

Ponadto poinformował, że uczestniczył: 

• wraz z wójtem, radnym powiatowym Januszem Barańskim i radną Martą Hudak 

w spotkaniu terenowym z  przedstawicielem Starostwa Powiatowego Wiesławem 

Ratajczakiem. Spotkanie odbyło się w Racendowie w sprawie omówienia 

problem z chodnikiem przy drodze powiatowej, 

• 8 listopada w spotkaniu na wspólnym śpiewaniu pieśni patriotycznych przy Domu 

Kultury w Kotlinie, 

• 10 listopada w uroczystości 60-lecia Koła Gospodyń Wiejskich w Wysogotówku; 

• 16 listopada w jubileuszu 115-lecia Chóru Arion w Kotlinie; 

• 24 listopada w turnieju halowej piłki nożnej z okazji Święta Niepodległości; 

• w pożegnaniu dyrektorki kotlińskiej biblioteki Elżbiety Mikołajczak 

przechodzącej na emeryturę; 

oraz poinformował, że sporo czasu poświecił w przygotowaniu uroczystej sesji                       

z okazji Święta Niepodległości. 

 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

      Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady przedstawiła skarbnik gminy Irena Antczak. Poinformowała, że 

wszystkie uchwały podjęte na 12. sesji  zostały przekazane w dniu  30 października br. do 

Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, Wydziału Kontroli, Pranego i 

Nadzoru. Natomiast uchwałę o zmianie budżetu gminy i WPF  oraz uchwały ustalające 

podatek od nieruchomości i środków transportu publicznego oraz uchwałę w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 

rolnego na 2020 rok przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 

W tym samym terminie wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 

Gminy i umieszczono na stronie  BIP Gminy. Uchwałę o zmianie budżetu przekazano w 

dniu 27 września  br.  do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Wielkopolskiego. 

W okresie od ostatniej sesji Wójt Gminy Kotlin wydał zarządzenia: 

− 2  zmieniające budżet Gminy na 2019 r.,  
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−  w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji okresowej, 

− w sprawie przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie,  

− w sprawie powołania zespołu do zaplanowania, projektowania i wdrożenia do 

eksploatacji Systemu Teleinformatycznego przeznaczonego  do przetwarzania 

informacji niejawnych oznaczonych  maksymalną klauzulą zastrzeżone  w Urzędzie 

Gminy w Kotlinie, 

− w sprawie projektu budżetu Gminy Kotlin na 2020 r., 

− w sprawie ustalenia projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin,  

− w sprawie powołania Dyrektora Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin. 

 

W ramach prac bieżących zrealizowano następujące zadania: 

1) 4 listopada został ogłoszony przetarg na zadanie pn.” Budowa sieci wodociągowej                    

z przyłączami Kotlin ul. Spółdzielców – część I. Budowa kanalizacji sanitarnej i 

wodociągowej na nowo powstałych ulicach w  Kotlinie – część II”. Złożone zostały 4 

oferty do części I oraz 3 oferty do części II. Kwota, jaką Zamawiający zamierza 

przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia: 340 tys. zł, w tym: 

dla części I – 80.000 zł brutto, do której przystąpili następujący Wykonawcy: 

− Grzegorz Sośnicki "INSTALEX" Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowo-

Handlowe w Kaliszu – 336.166, 69 zł,  

− Przedsiębiorstwo Robót Drogowych "DROBUD" Spółka Akcyjna z Goliny -

331.612,61 zł, 

− Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowo-Usługowe Juskowiak Helena 

Juskowiak z Nowej Wsi – 327.180,01 zł, 

− Związek Spółek Wodnych w Jarocinie – 262.333,63 zł. 

dla części II -  260 tys. zł, do której przystąpili następujący Wykonawcy: 

− Grzegorz Sośnicki "INSTALEX" Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowo 

Handlowe w Kaliszu- 229.716,79 zł, 

− Przedsiębiorstwo Robót Drogowych "DROBUD" Spółka Akcyjna z Goliny -

204.844,02 zł, 

− Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowo-Usługowe Juskowiak Helena 

Juskowiak z Nowej Wsi – 279.210 zł. 

2) 6 listopada br. dokonano wyboru najkorzystniejszej oferty na „Świadczenie usług 

transportowych dla dzieci dojeżdżających do placówek oświatowych położonych na 

terenie Gminy Kotlin wraz ze sprawowaniem opieki oraz dowożenie uczniów 

niepełnosprawnych wraz ze sprawowaniem opieki do  Zespołu Szkół Specjalnych w  roku 

2020”; 

3) W dniu 8 listopada br. otwarto oferty złożone w postępowaniu o udzielenie zamówienia 

publicznego pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej we wsi  Sławoszew, Parzew gm. Kotlin”. 

Gmina zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia 7.452.836,57 zł. Wykonawcy, 

którzy złożyli oferty to: 

− Grzegorz Sośnicki "INSTALEX" Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowo-

Handlowe w Kaliszu – 7.028.615,32 zł, 

−  "KANWOD" Wiesław Tarczyński z Węglewa – 7.490.182,38 zł, 

− Przedsiębiorstwo Produkcyjno Handlowo Usługowe "INKADRO" Sp.zo.o. w 

Ostrowie Wlkp.- 7.105.508,24 zł, 

− Marcin Grygier COMPLEX INSTAL ze Śremu – 9.177.193,05 zł, 

− EKO-KAN-GAZ Spółka z o. o. z Ostrowa Wielkopolskiego – 6.000.798,14 zł, 
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− Zakład Robót Inżynieryjnych Produkcyjno-Usługowo-Handlowy - Mieczysław 

Szczechowiak z Pniew – 8.333.250,01 zł; 

− Przedsiębiorstwo Robót Drogowych "DROBUD" S A z Goliny – 7.719.189,49 zł, 

− Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowo-Usługowe Juskowiak Helena 

Juskowiak  z Nowej Wsi – 8.610.000 zł,  

− Konsorcjum Firm - Marian Iberhan Przedsiębiorstwo Wielobranżowe "TOR" 

Krotoszyn, Partner Konsorcjum – Stanisławski - Jerzy Stanisławski w spadku ze 

Zdun – 6.280.867,17 zł. 

4) 18 listopada 2019 r. zostały podpisane umowy:  

− z ceną brutto: 246.469,61 zł, dla części I zamówienia na wykonanie usług 

transportowych dla dzieci dojeżdżających do placówek oświatowych położonych 

na terenie gminy z firmą Usługi Transportowe „ART-TOUR”  Artur Kawaler w 

Kotlinie, 

− dla część II zamówienia na wykonanie świadczenia usług transportowych 

polegającej na dowożeniu uczniów niepełnosprawnych do Zespołu Szkół 

Specjalnych w Jarocinie i do Szkoły Podstawowej we Woli Książęcej w roku 2020 

z firmą TRANS PEGAZ Sp. z o. o. w Jarocinie z ceną brutto: 118.502,09zł, 

5) od wykonawcy wpłynął wniosek o wyznaczenie terminu odbioru końcowego dot. 

zadania pn. „Rozbudowa i przebudowa budynku Urzędu Gminy w Kotlinie – etap I stan 

surowy zamknięty” w związku z tym odbyła się rady budowy, na której wyznaczono 

termin odbioru na dzień 29.11.2019r.    

6) 25 listopada br. zakończono i odebrano roboty budowlane w ramach przebudowy 

ogrzewania w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Kotlinie. Prace wykonała firma 

Budownictwo Arkadiusz Polerowicz z Jarocina za kwotę 3500 zł. 

7) 27 listopada br. zakończono i odebrano prace związane z monitoringiem oraz 

rozszerzeniem alarmu OSP Racendów, wykonane przez firmę ITarts Artur Piskorski w 

Parzewie za kwotę 2.977,94 zł. 

  

Przewodniczący Rady poprosił  przewodniczących komisji o przedstawienie opinii o 

projektach uchwał.  

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, Hieronim 

Adamski oraz przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 27 listopada  br.  wszystkie 

projekty uchwał, będące w porządku obrad dzisiejszej sesji, zostały pozytywnie 

zaopiniowane. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 

2020 -2022. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/69/2019                    

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2020 -2022. 

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

schroniskach osób bezdomnych z terenu Gminy Kotlin. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/70/2019 w 

sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schroniskach osób 

bezdomnych z terenu Gminy Kotlin.  



5 

 

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2020 rok.   

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/71/2019                    

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2020 rok.     

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 

rok. 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/72/2019                   

w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 rok. 

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2020. 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/73/2019 

w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020. 

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

 

     Przewodniczący Rady poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji radny 

Marian Niewiada wnioskował o przedstawienie na sesji szczegółowej informacji  o 

przyczynach wzrostu  opłaty za odbiór odpadów. 

     Przy nieobecności wójta na sesji, informację przestawiła Irena Antczak skarbnik 

gminy. Tłumaczyła, że  zgodnie z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminie 

opłata za gospodarowanie odpadami stanowi dochód gminy. Środki z opłaty nie mogą być 

wykorzystywane na cele niezwiązane z pokrywaniem kosztów systemu gospodarowania 

odpadami i zgodnie z nowymi przepisami muszą być gromadzone na wyodrębnionym 

rachunku bankowym. Z pobranych opłat Gmina pokrywa koszty funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami, które obejmują m.in. takie koszty jak: odbieranie, transport, 

odzysk i unieszkodliwianie odpadów, tworzenie i utrzymanie punktów selektywnego 

zbierania odpadów komunalnych, obsługa administracyjna tego systemu.  Z pobranych 

opłat pokrywane są koszty wyposażenia nieruchomości w pojemniki i worki do segregacji. 

W ogłoszonym przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych oferty 

złożyły dwie firmy  ZGO – NOVA Sp. z o.o. w Jarocinie  z kwotą 1.318.968,36 zł i 

Przedsiębiorstwo Komunalne w Pleszewie z kwotą 1.560.604,32 zł. Ostatecznie umowę 

podpisano z firmą z Pleszewa ponieważ Spółka  ZGO – NOVA odmówiła podpisania 

umowy. Wszystkie te koszty składają się na ogólną kwotę 1.648.498,32 zł. Dzieląc tą 

kwotę przez 6.643 mieszkańców przebywających w naszej gminie wychodzi 248 zł 

rocznie na mieszkańca tj. w zaokrągleniu 21 zł miesięcznie na 1 osobę. 
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     Dyskusję w sprawie projektu uchwały rozpoczął radny Marian Niewiada mówiąc, że nie 

spodziewał się tak wysokiej podwyżki, liczył na ok. 16 zł. Tłumaczył, że przykładowa rodzina 7 

osobowa przy stawce 21 zł od osoby zapłaci miesięcznie 147 zł, a mnożąc to przez 12 miesiecy 

wychodzi 1.764 zł  , to wychodzi kwota powyżej  najniższego  wynagrodzenia. Radny stwierdził, 

że te podwyżki to nie wina wójta, tylko systemu. Dodał, że  w wielu krajach  na zachodzie 

śmieciami zajmują się firmy mafijne, bo to zloty biznes. Ponadto radny powiedział, że w 

przyszłym roku znów się spotkamy i  będziemy  podwyższać opłatę. 

     Skarbnik gminy Irena Antczak tłumaczyła, że ta sytuacja może być inna, bo będzie 

wybudowany Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) i być może opłata 

będzie niższa. 

     Radny Marian Niewiada zastanawiał się, czy samorządy nie powinny pisać petycji do 

Prezydenta albo Premiera. 

     Radna Dominika Kwiecińska powiedziała, ze mieszkańcy są wściekli, niedoinformowani  i 

pewnych rzeczy nie rozumieją. Radna obawia się, że ten PSZOK nie zda egzaminu, bo 

mieszkańcom nie będzie się chciało jeździć do PSZOK-u i  śmieci będą się poniewierać. Mówiła, 

że to niewłaściwe, że konsument ponosi koszty za gospodarowanie odpadami, bo to producent 

powinien płacić za wytworzenie opakowań. Powiedziała, że jako radni jesteśmy zmuszeni do 

zaakceptowania tej podwyżki i z tego powodu usłyszymy wiele nieprzyjemnych słów od 

mieszkańców, mimo, że to nie z naszej winy taka drastyczna podwyżka. Radna dodała, że do 

końca nie może się z tą podwyżką pogodzić. 

    Przewodniczący Komisji Hieronim Adamski powiedział, że popiera zdanie radnej D. 

Kwiecińskiej, ale innego rozwiązania nie mamy. Jak byśmy ogłosili następny przetarg, to na 

pewno nie zmieściłby się w 1,3 mln zł czy 1,5 mln zł tylko ok 2 mln zł i jeszcze bardziej, by nas 

to bolało. Radny tłumaczył, że zbieranie odpadów biodegradalnych  stwarza duże koszty, jak 

utrzymanie w odpowiedniej czystości koszy. 

     Radny Tomasz Kosiński skierował zapytanie do skarbnika Ireny Antczak o przebieg przetargu 

na gospodarowanie odpadami. 

     Skarbnik gminy Irena  Antczak tłumaczyła, że    w przetargu złożone zostały  dwie oferty przez: 

ZGO – NOVA Sp. z o.o. w Jarocinie  z kwotą 1.318.968,36 zł i Przedsiębiorstwo Komunalne w 

Pleszewie z kwotą 1.560.604,32 zł. Po dokonaniu  wyboru najkorzystniejszej oferty złożonej 

przez ZGO-NOVA w Jarocinie, firma nie przystąpiła w wyznaczonym terminie do podpisania 

umowy. Gmina wybrała drugą firmę, która złożyła ofertę w tym postępowaniu tj. 

Przedsiębiorstwo Komunalne w Pleszewie.  

    Radny Tomasz Kosiński ustosunkowując się do przedmówców, powiedział, że głosowanie 

przeciw nic nie da, bo nikt nam nie odbierze odpadów i będziemy tonąc w śmieciach. Trzeba 

jednak  mieszkańców edukować i wytłumaczyć przyczyny wzrostu opłaty. 

     Przewodniczący Rady Czesław Moch powiedział, że dojdzie do totalnego bałaganu, bo ludzie 

nie będą płacić, a gmina będzie musiała zapłacić. Niezadowolenie mieszkańców zmusi, aby coś 

zmienić w tym temacie. 

     Skarbnik Irena Antczak wyjaśniała, że do tej pory Gmina nie miał problemu z płatnością za 

odpady, ponieważ opłata trafiała na jedno konto. Obecnie przepisy wymagają, aby środki z opłaty 

za odpady trafiały  na oddzielne konto bankowe. Jeżeli na koncie będzie powstawało zadłużenie, 

to nie będzie można tego konta zbilansować, ponieważ Gmina nie posiada uprawnień do 

przekazywania dotacji. 

     Sołtys Kotlina Marek Dekert zapytał, jak do tej pory było egzekwowane zadłużenie od 

dłużników? 
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     Skarbnik gminy odpowiedziała, że należności, tak samo jak podatki, ściągane są przez 

komornika sądowego. 

     Radny Grzegorz Warmuz pytał, jak wysokie będą zniżki w opłacie za śmieci za posiadanie 

kompostownika? 

    Skarbnik odpowiedziała, że na razie nie wiadomo, bo to reguluje nowa ustawa, a uchwała ws. 

opłaty za odpady została przygotowana na starych zasadach. 

Po wyczerpaniu głosów w tym temacie przewodniczący zarządził głosowanie 

uchwały. 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła uchwałę nr XIV/74/2019 w sprawie 

wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

takiej opłaty  13 głosami „za” przy 1 głosie „przeciwnym”. 

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu 

Po głosowaniu nad uchwałą  radny Tomasz Kosiński powiedział, że przy takim 

strategicznym głosowaniu rada powinna głosować jednomyślnie, ponieważ jakby każdy 

radny głosował przeciw, to byśmy zostali ze śmieciami w rowach. Apelował, tak samo, 

jak przy głosowaniu nad podwyżką diet,  o jednomyślność w głosowaniu. 

Na sesję przybył wójt Mirosław Paterczyk 

   Radny Radosław Wałkiewicz zwracając się do radnego T. Kosińskiego powiedział, żeby nie 

porównywał głosowania nad dietami z obecnym głosowaniem. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/75/2019 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.  

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały  w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i Rady Sołeckiej w Wyszkach. 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/76/2019 

w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i Rady Sołeckiej w Wyszkach.   

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 

2019. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/77/2019 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2019. 

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu 

 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 

     Rada Gminy w obecności 14 radnych  podjęła jednogłośnie uchwałę nr XIV/78/2019 

zmieniająca uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy.   

Uchwała i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

17. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na XII sesji Rady. 
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Wójt Mirosław Paterczyk udzielił następujących odpowiedzi: 

− wniosek  o ustawienie znaku ustąp pierwszeństwa przejazdu na skrzyżowaniu 

drogi gminnej przy ul. Wawrzyniaka z  ul. Powstańców Wlkp.,  został przesłany 

w dniu 22 listopada br. do Powiatu Jarocińskiego w celu zaopiniowania; 

− pismo do GDDKiA ws. naprawienia studzienki kanalizacyjnej na drodze krajowej 

nr 11 w Kotlinie, ul. Poznańska 47, zostało wysłane w dniu 30 października; 

− gałęzie drzewa przy ul. Dworcowej 17 zostaną podcięte  ok. 2 grudnia; 

− w sprawie wycięcia usychającego drzewa przy ul. Rymarkiewicza otrzymaliśmy 

odpowiedź ze Starostwa o takiej treści: usychające drzewo na ul. Rymarkiewicza 

ujęto w przygotowanym wniosku o wyrażenie zgody na wycinkę drzew, który 

zostanie złożony do Wójta Kotlina; 

− na wniosek o naprawienie drogi powiatowej w Twardowie na wysokości posesji 

10– 11 otrzymaliśmy odpowiedź ze Starostwa, że naprawienie drogi zostało 

zlecone do realizacji w ramach bieżącego utrzymania dróg; 

− natomiast Starostwo, w sprawie naprawienia chodnika w Twardowie, 

odpowiedziało, że ze względu na wykorzystane już środki finansowe przeznaczone 

na naprawę chodników w roku bieżącym, naprawa  została przełożona na przyszły 

rok; 

−  na wniosek o wymalowanie pasów przejścia dla pieszych na  drodze powiatowej  

Kotlin – Sucha przy skrzyżowaniu z ul. Teodorowską w Kotlinie otrzymaliśmy 

odpowiedz ze Starostwa Powiatowego, że przejście nie może zostać wykonane ze 

względu na brak utwardzonych poboczy po obu stronach drogi, 

− pasy na ulicy M. Konopnickiej przy samej szkole zostały wymalowane przez 

pracowników technicznych urzędu.  Natomiast wymalowanie pasów na ul. 

Sieniewicza  zostanie poddane analizie, ponieważ wymagałoby  ustawienia 

oznakowania pionowego. 

 

18. Wolne głosy i wnioski. 

1. Radny Zdzisław Staszak wnioskował o: 

−  ścięcie i wyrównanie pobocza przy ul. Kochanowskiego w Kotlinie, 

− wyczyszczenie studzienki kanalizacji deszczowej przy drodze powiatowej w 

Kotlinie, ul. Powstańców Wlkp. w okolicy bloku nr 17. 

2. Radna Marta Hudak zapytała o postępy w decyzjach w sprawie  chodnika                               

w Racendowie. 

3. Radny Mirosław Twardowski wnioskował o naprawienie 3 uszkodzonych znaków 

drogowych przy drodze powiatowej w Wyszkach. 

4. Radny Tomasz Kosiński  wnioskował o zorganizowanie spotkań informacyjnych                    

w sołectwach, na których zostanie mieszkańcom wyjaśnione skąd bierze się cena za 

śmieci. Przy okazji tych spotkań  proponował dodać element edukacyjny nt. 

segregacja odpadów. 

5. Radna Dominika Kwiecińska poinformowała, że: 

− naprawa drogi powiatowej w Twardowie w rejonie nr 10 – 11 nie została 

wykonana, 

− znak drogowy ostrzegający o ostrym zakręcie, umieszczony przy drodze 

powiatowej w Twardowie, na wysokości czworaków, jest niefortunnie 

umieszczony – 50 m przed skrzyżowaniem. 

6. Radny Radosław Wałkiewicz ponowienie wnioskował o odtworzenie rowów przy 

drogach gminnych w Wysogotówku . Zaznaczył, że te prace ciągle są przekładane na 

inny termin. 

7. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Beata Skowrońska wnioskowała o: 

− uzupełnienie pobocza  na łuku drogi powiatowej Kotlin – Sucha, 



9 

 

− wycięcie usychającego  drzewa przy drodze powiatowej w Sławoszewie 

naprzeciw posesji nr 15, 

− ustawienie odpowiednich znaków drogowych przy skrzyżowaniach dróg 

powiatowych w Sławoszewie z drogami gminnymi. Szczególnie przy drodze 

koło stawu oraz  cmentarza w Sławoszewie gdzie miał miejsce śmiertelny 

wypadek. Skrzyżowania te są równorzędne. 

 

8. Sołtys Marek Dekert  apelował do sołtysów o wypracowanie wspólnego porozumienia 

w sprawie miejsca zjazdu z planowanej obwodnicy S11 i proponował omówienie tego 

tematu na wspólnym spotkaniu.   

   Wiceprzewodnicząca Rady Beata Skowrońska w związku zrzeczeniem się mandatu radnej, 

podziękowała za to, że mogła wspólnie z radnymi decydować o sprawach gminnych i 

przyczynić się, choć w minimalnym stopniu, do rozwoju gminy. Życzyła   radnym, aby 

decyzje podejmowane przez nich służyły wszystkim naszym mieszkańcom.  

 Przewodniczący Rady zwracając się do wiceprzewodniczącej Rady Beaty Skowrońskiej 

powiedział, że na tej sesji jest jeszcze radną, a stosowne podziękowania zostaną Jej złożone 

na  przyszłej sesji.  

    Przewodniczący Rady wspólnie z wójtem Mirosławem Paterczykiem wręczyli  

ustępującemu sołtysowi Wyszek, Mieczysławowi Stefaniakowi serdeczne podziękowania za 

16 lat pełnienia tej funkcji.  

 

19. Zamknięcie obrad.   

   Dziękując za udział, przewodniczący Rady Czesław Moch zamknął XIV sesję Rady 

Gminy Kotlin. 

 
            

Przewodniczący Rady   

 /-/ Czesław Moch 

Protokółowała: Wanda Margiela 


